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43. Dönem Oda Danışma Kurulu ikinci toplantısı yapıldı...

“AKP’NİN SEKİZ YILLIK TAHRİBATLARINI ORTAYA KOYACAĞIZ”

43. Dönem Oda Danışma Kurulu ikinci toplantısı, 28 
Kasım 2010 tarihinde Ankara’da 153 Danışma Kurulu 
Üyesinin katılımı ile düzenlendi. Toplantıda Danışma Ku-
rulu üyeleri Oda’nın yedi aylık çalışmalarını ve Türkiye 
gündemini değerlendirdiler. TMMOB’nin özellikle kent 
sempozyumları ile büyük bir bilgi birikimi oluşturduğunu 
savunan Danışma Kurulu üyeleri, Haziran ayında yapıla-
cak genel seçimlere kadar AKP’nin sekiz yıllık iktidarı sü-
resince yarattığı tahribatların bu bilgi birikimleri ışığında 
ortaya konulması gerektiğini vurguladılar.  

Makina Mühendisleri Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ali 
Ekber Çakar’ın açılış konuşmasıyla başlayan toplantıda 
Oda Yönetim Kurulu Sekreteri Yunus Yener Oda’nın 
yedi aylık çalışma programını anlatan bir sunum yaptı. 
Yunus Yener’in ardından konuşan TMMOB Yönetim 
Kurulu Başkanı Mehmet Soğancı Oda çalışmalarına katkı 
koyan herkesi kutladı ve TMMOB tarafından düzenlenen 
kent sempozyumlarının uygulanan neoliberal politikaların 
teşhir edilmesi açısından önemli olduğunu vurguladı. 

Mehmet Soğancı’nın ardından sırasıyla; Oda Denetleme 
Kurulu Üyesi Haydar Şahin, Oda Onur Kurulu Yedek 
Üyesi Selçuk Göndermez, EİM MEDAK Başkanı Emrah 
Aydemir, UHUM MEDAK Üyesi Faruk Sevim, Gazian-
tep Şube Yönetim Kurulu Başkanı Ali Peri, Denizli Şube 

Yönetim Kurulu Başkanı Hüseyin Hadımlı, Samsun Şube 
Yönetim Kurulu Başkanı Kadir Gürkan, Mersin Şube 
Yönetim Kurulu Başkanı Naci Erçolak, Konya Şube Yö-
netim Kurulu Başkanı Mete Kalyoncu, Edirne Şube Yö-
netim Kurulu Başkanı Cumhur Pekdemir, Kayseri Şube 
Yönetim Kurulu Başkanı Ali Alkan, Zonguldak Şube Yö-
netim Kurulu Sekreteri Birhan Şahin, Trabzon Şube Yö-
netim Kurulu Başkan Vekili Hamdullah Çuvalcı, Antalya 
Şube Yönetim Kurulu Başkan Vekili Ümit Büyükeşmeli, 
İzmir Şube Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Özsakarya, 
Diyarbakır Şube Yönetim Kurulu Başkanı Mesut Çelik, 
Eskişehir Şube Yönetim Kurulu Başkanı Erhan Kutlu, 
Adana Şube Yönetim Kurulu Başkanı Hüseyin Atıcı, An-
kara Şube Yönetim Kurulu Başkan Vekili Sadettin Öz-
kalender, Bursa Şube Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim 
Mart, Kocaeli Şube Yönetim Kurulu Başkanı Nedim 
Kara, İstanbul Şube Yönetim Kurulu Başkanı İlter Çelik, 
İstanbul Şube Yönetim Kurulu Yedek Üyesi Ertuğrul Bi-
lir, Oda Denetleme Kurulu Yedek Üyesi Ali Özdemir, 
Oda Denetleme Kurulu Üyesi Ahmet Eniş, İzmir Şube 
Yönetim Kurulu Başkan Vekili Kazım Umdular, İstanbul 
Şube Yönetim Kurulu Başkan Vekili Hayati Can ve Bursa 
Şube Yönetim Kurulu Sekreteri Ercüment Çervatoğlu 
söz aldılar.
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“TÜRKİYE’DE BİR REJİM DEĞİŞİKLİĞİ 
GERÇEKLEŞİYOR”

İçinde bulunduğumuz 
dönemde ülkemizde 
ve dünyada önemli ge-
lişmeler yaşandığını be-
lirten Oda Yönetim Ku-
rulu Başkanı Ali Ekber 
Çakar, bu gelişmelerin 
dünyada ve Türkiye’de 
kapitalizmin yaşadığı 
büyük ekonomik buna-
lım, G 20 toplantıların-
da da tanık olduğumuz 
uluslararası ekonomi 
ve siyasette yeni ya-
pılanma tartışmaları, 

Türkiye‘nin emperyalizme bağımlılığı, ülkemizdeki yeni 
rejim yönelimi ve otoriter AKP iktidarının uygulamaları 
olarak özetlenebileceğini kaydetti. Dünyadaki ekonomik 
bunalımın ABD’den Avrupa ve Japonya’ya yayıldığını, Yu-
nanistan, Portekiz, İspanya, İrlanda, İzlanda gibi birçok 
ülkede devletlerin iflaslarına yol açtığını ifade eden Ça-
kar, Avrupa çapında patlak veren grevlerden üniversite 
ve liselere dek uzanan tepkilerle geniş kitlelerin krizin 
faturasını sorguladığını ve “sosyal adalet” talebini güçlü 
bir biçimde haykırdıklarını söyledi. İç siyasette ise Oda 
Genel Kurulu sonrası yaşanan en önemli gelişmenin AKP 
iktidarının pekişmesi ve anayasa değişiklikleri referandu-
mu olduğunu işaret eden Çakar, “Diğer yandan en büyük 
istismar konularından biri olan Kürt sorununda seçimle-
re kadar çatışmasızlığa girilmiş olması, yine ilk sıralarda 
yer alan önemli bir gelişme olarak kaydedilmelidir. Bir 
diğer önemli gelişme de İsrail’e kafa tutar gibi görünen 
AKP iktidarının, aslında bölgeye yönelik İran ile bir reka-
bet içinde olması ve NATO’nun füze kalkanı projesinde 
görüldüğü üzere Türkiye’nin emperyalizme bağımlılığının 
teyit edilmesidir. Ülkemizin böylece büyük güçler arası 
orta ve uzun vadeli jeo stratejik, hatta savaş nedenleri 
sayılabilecek sorunlar yumağının ortasına atıldığını; AKP 
iktidarının “komşularla sıfır sorun” şeklindeki demagojik 
politikasının iflas ettiğini söylemek mümkündür. Bu aktü-
el gündemler nedeniyle ekonomik durum, sanayi, tarım, 
istihdam, işsizlik, emekçilerin durumu gibi konular ise ne 
yazık ki ikinci planda kalabilmektedir” diye konuştu. 

Referandumda Oda’nın Tavrı Netti 
Oda’nın referandumda tutumunun net olduğunu vurgu-
layan Ali Ekber Çakar, Oda’nın ve TMMOB’nin anaya-
sa değişikliklerinin arkasındaki serbestleştirmeci liberal 
ekonomik zihniyet ile AKP’nin dikta hevesinde somut-
lanan siyasi niyetlerini netlikle gördüğünü ve buna göre 
tavır belirlediğini savundu. “Referandumla ilgili yaptığımız 
açıklama ve bu konuda şubelerimize ilettiğimiz bilgi ve 
yorum notları, referandum sonrasını da açıklar nitelikte-
dir” diyen Çakar, referandumla ilgili ilk söylenmesi gere-
kenin anayasa paketinin yüzde 58 ile kabul edilmesinin 
AKP’nin siyasi amaçlarına ulaşma olanaklarını genişletme-
si olduğunu dile getirdi. 2002 sonrasında siyasette yaşa-
nan gelişmelerin AKP’nin hükümet olmanın ötesinde aynı 
zamanda devlet iktidarına da yerleşmesiyle sonuçlandı-
ğını belirten Çakar şöyle konuştu: “Referandum sonuç-
ları bu durumu pekiştirmiş ve Türkiye’yi yeni bir sürece 
sokmuştur. Bazı liberallerin timsah gözyaşı dökmelerine 
rağmen HSYK seçimlerinin sonuçları buna işaret etmek-
tedir. Düne kadarki iktidar organlarının, yasama ve yargı 
ile diğer iktidar kuvvet organlarının AKP tarafından ele 
geçirilmesi veya etkisiz kılınması söz konusudur. Med-
yada, Parlamento’da, düzenin bir yerlerinde kendilerine 
bir yer açmaya ya da mevcut pozisyonlarını korumak 
isteyip emeğe ihanet edenlerin de dahil olduğu türban 
konusunun bir ‘özgürlük’ sorunu olarak sunulabilmesi, 
ilköğretime kadar inen bir tartışma meşruiyeti sağlama-
sı; Diyanet İşleri’nin toplumun yeniden biçimlendirilmesi 
doğrultusunda rol üstlenmesi ve benzeri gelişmeler; be-
lirttiğim hususlarla birlikte Türkiye’de bir rejim değişikliği 
gerçekleştiğini göstermektedir.” 

Ülke Kaynaklarının Talanı Artacak 
Bütün değişikliklerin son 30 yılın yeni liberal ekonomik 
siyasi süreçlerinin ve 8 yıllık AKP iktidarının tepe noktası 
olduğunun görülmesi gerektiğini vurgulayan Oda Başkanı 
Çakar, referandum sonuçlarının en genel anlamda iktidar 
mücadelesi içindeki siyasi güçlerle sermaye içi güçler ara-
sındaki “sınıf mücadeleleri”nin iktidar mücadelesi ekse-
nindeki bir yansıması olarak değerlendirilmesi gerektiğini 
işaret etti. Bundan sonrasının AKP’nin keyif süreceği bir 
dönem olup olmayacağının bir mücadele konusu oldu-
ğunu savunan Çakar, ülke kaynaklarının talanının kuşku-
suz artacağını ve süreceğini kaydetti. Talancı politikaların 
kendine yeni alanlar yarattığını ifade eden Çakar, ancak 
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bundan böyle AKP iktidarının uygulamaları ve aksi yönde-
ki dinamiklerle gerilimlerin gelişeceği bir mecranın da söz 
konusu olacağına dikkat çekerek, “Bu noktada ana halka, 
ekonomik sosyal sorunların nasıl ele alınacağıdır. Sanayi, 
tarım, enerji, doğal kaynaklar, istihdam, işsizlik konuları-
nın ülke, halk ve emek lehine bir eksende ele alınıp alın-
mayacağıdır. Kardeşçe bir arada yaşam gerekliliklerinin, 
örneğin Kürt-İslam sentezi ile çelinip çelinmeyeceğidir. 
Kürt sorunu, İslami egemenliğin bir alanı ya da bir oy de-
posu olarak mı görülecek yoksa etnik, insani, ekonomik 
sosyal boyutlarıyla ele alınıp, Türkiye’nin kanayan yarası-
na neşter mi vurulacaktır? Seçimler, yeni anayasa, Cum-
hurbaşkanlığı seçimi süreçlerine giren Türkiye’de bütün 
bu sorunların nasıl ele alacağı aslında bellidir; ama aynı 
zamanda bir mücadele konusudur. Bu noktada AKP’nin 
yaptığının, bütün bu sorunların taraflarının sesini kısmak, 
etkisizleştirmek ve yanıltıcı gündemlerle eksen kaydır-
mak olduğu görülmelidir. AKP’nin dikta özleminin kökü 
buralardadır. Bu nedenle YÖK eliyle üniversiteler kara-
kollara dönüştürülmekte, bütün muhalefet dinamikleri-
nin üzerine gidilmekte, bazı aydın eskilerinin, bazı sanat-
çıların ve gerçekte toplumsal tabanları olmayan ‘yetmez 
ama evet’ aymazlığındaki marjinal liberal sol çevrelerin 
desteğiyle ‘eski rejim’ eleştirileri üzerinden yeni düzen 
aklanmaktadır” diye konuştu. 

“Üretim İle İstihdam Arasındaki Bağ Koptu”
Meslek alanlarını doğrudan etkileyen ekonomik sosyal 
politikalara da değinen Ali Ekber Çakar, Türkiye eko-
nomisinin istihdam, yatırım, üretim, dış talep alanların-
da daralma, sermaye hareketlerinin yoğun sömürüsü ve 
aşırı borçlanma ile kilitlenmiş durumda olduğuna dikkat 
çekti. Bütün krizden çıkma ve “büyüme” söylemlerine 
karşın, gerçekleşen ve öngörülen büyüme oranlarıyla bir-
likte Türkiye’nin 2008-2013 dönemi ortalama büyüme 
oranının yüzde 2,4 olduğunu belirten Çakar, bu oranın 
Türkiye‘nin de içinde yer aldığı “yükselen piyasa ekono-
mileri”nin gerisinde bir oran olduğunu vurguladı. Aynı 
dönemde bütçe açığının 2007’deki düzeyine gelmesinin 
mümkün olmadığını söyleyen Çakar, “45 milyar dolayın-
da seyreden cari açığın tek karşılanma yolu dış borç ve 
kredilerdir. Dış borç stokunun Gayri Safi Yurtiçi Hasıla’ya 
oranı yüzde 45 civarındadır. İthalatla sağlanan ara malı 
girdiler ve ham madde bağımlılığı ile üretim ve ihracattaki 
dışa bağımlılık, yapısal özelliğiyle sürecektir. Diğer yan-

dan 2002-2010 dönemi büyümesi yıllık yüzde 4,7 ama 
istihdamda büyüme yüzde 0,2, yani binde ikidir. Üretim 
ile istihdam arasındaki bağ kopmuş durumdadır. 2009’da 
kamunun sanayi yatırımlarındaki payı yüzde 0,7’ye düş-
müştür. 2010’da bu alanlarda herhangi bir yatırım söz 
konusu değildir. Kamu artık üretken olmayan, katma-
değer yaratmayan ve istihdamı öngörmeyen yatırımları 
yapmakta, bölgesel kalkınma projelerine girmemektedir. 
Sanayi katma değer ve istihdam olarak son on yılda geri-
lemiştir. Bölgesel kalkınmada bir adres olarak gösterilen 
kalkınma ajansları yapısal olarak sorunludur; bölgesel kal-
kınmada başarı getirmeyecektir” dedi. 

Borçlu Yaşam Toplumun İliklerine İşledi
Esnek yönetim ve serbest yerel dinamikler anlayışına da-
yandırılan bölgesel kalkınma yaklaşımının kamu öncülü-
ğünde gerçekleştirilen ulusal ve merkezi-bölgesel kalkın-
ma düşüncesini tamamen dışladığını savunan Oda Başkanı 
Çakar, yerli ve yabancı özel yatırımcılara en iyi koşullar 
altında çalışma olanağının sunulması için bir araç olduğu-
nu dile getirdi. Bu ajansların küresel rekabeti körükleyen 
yeni liberal uygulamaların aracı durumuna geldiğini işaret 
eden Çakar, yapısal olarak üretim ve yatırımların ağırlık-
la Marmara, Ege ve İç Anadolu’da toplandığını, yaratılan 
katma değerin yaklaşık yüzde 70’inin de bu bölgelerde 
olduğunu ve sanayiyle ilgili önemli bir konu olan devlet 
destek ve kredilerinde sanayi KOBİ’lerinin öncelikli ola-
rak ele alınmadığını söyledi. 2011-2013 döneminde de 
kamunun bütünüyle sanayiden çekilmesinin ve son kalan 
şeker sanayi, gıda, elektrik ve doğal gaz ile içki tesisle-
rinin de özelleştirilmesinin gündemde olduğunu anımsa-
tan Çakar, işsizliğe ilişkin 2010 tahmini olan yüzde 12,2 
oranının gerçekte yüzde 20’lerde olduğunu, genç nüfus 
ve kadın iş gücü istihdamının da giderek daha fazla geri-
lediğini, kadınların iş gücüne katılımında Türkiye’nin dün-
yada 127’nci sırada geldiğini kaydetti. Sanayi istihdamının 
yüzde 20’yi aşamadığını, işsizler kadar banka borçlusu 
bulunduğunu ifade eden Çakar, “Kredili, borçlu yaşam 
toplumun iliklerine dek işlemiş durumdadır. Başbakan 
Türkiye’nin ekonomik büyüklükte dünyada 16’ncı sırada 
olduğuyla övünmektedir. Ancak ülkenin kaynaklarının 
hızla tüketilerek küçültüldüğünün; dünyada ekonomide 
131’inci sırada, eğitimde 109’uncu, eşitsizlikte 126’ncı, 
genel sıralamada 125’inci sırada olduğu ve yoksulluk sını-
rında yaşayan insan sayısının 20 milyona dayandığını gör-
mezlikten gelmektedir” şeklinde konuştu. 
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Türkiye Yapısal Bir Bunalımda
“Kısacası Türkiye, uluslararası dalgalanmalar dışında da 
yapısal olarak ciddi bir bunalım ve kırılganlık içindedir” 
diyen Ali Ekber Çakar, diğer yandan “Ulusal İstihdam 
Stratejisi”nin  devreye sokularak ilgili yasalarda yeni dü-
zenlemelerin yapılacağı, bu stratejiyle İş Yasası’nın ve ilgili 
yasaların yine değiştirileceği, esnek ve güvencesiz çalış-
ma biçimlerinin yaygınlaştırılacağı, geçici ve kiralık işçi-
lik uygulamasına geçileceği ve özel istihdam bürolarının 
yaygınlaştırılacağı uyarısında bulundu. Kıdem tazminatla-
rının kaldırılmasına yönelik adımlar atılacağını belirterek, 
“bölgesel asgari ücret” uygulaması yoluyla asgari ücretin 
geriletileceğini ifade etti. İşsizlik Sigortası Fonu’nun amaç 
dışı kullanımında yeni adımlar atılacağını belirten Çakar 
konuşmasını şöyle sürdürdü: “Örgütlenmenin sınırlandı-
rılması, büyüme masallarıyla emek sömürüsünün yoğun-
laşması, sıcak para ve ithalata bağımlılık, kayırıcı partizan 
uygulamaların yoğunlaşması aynı zamanda AKP diktasının 
geriletilmesine yönelik yeni mücadeleler, yeni bir araya 
gelişler, yeni örgütlenmeleri gerekli kılacaktır.”

PBK’nın Kapsamı Genişletiliyor
Oda çalışmalarına yönelik de bilgi veren Oda Başkanı Ali 
Ekber Çakar, Asansör Onaylanmış Kuruluşu, Akredite 
Muayene Kuruluşu, Akredite Personel Belgelendirme 
Kuruluşu, Akredite Deney Laboratuvarı, Akredite Kalib-
rasyon Laboratuvarı, Meslek İçi Eğitim Merkezi ve belge-
lendirme hizmetlerinin, SMM hizmetlerinin, mesleki de-
netim, bilirkişilik-ekspertizlik ve teknik hizmet kontrol ve 
ölçüm çalışmalarının başarıyla sürdüğünü kaydetti. Üye 

sayısının 77 bin 431’e, öğrenci üye sayısının da 9 bin 944’e 
ulaştığını ifade eden Çakar, Oda bünyesinde 323’ü teknik 
görevli olmak üzere 590 çalışanın görev yaptığını bildire-
rek şu açıklamalarda bulundu: “Genel Kurul sonrası yedi 
ayda MİEM’in enstitüye dönüştürülmesi için bir Enstitü 
Çalışma Grubu oluşturduk. Kaynak gözetim personelinin 
eğitimi ve belgelendirilmesine yönelik altyapı hazırlamak, 
akredite PBK kapsamına çelik kaynakçı, plastik kaynakçı 
gibi alanları eklemek üzere yapılacak çalışmalar için bir 
Kaynak Çalışma Grubu oluşturduk. MİEM kapsamında 
Bakım Mühendisi ve Tıbbi Cihazlar Mühendis Yetkilen-
dirme kurslarının düzenlenmesi için altyapı çalışmalarının 
tamamlanması için çalışmalar yürütüyoruz. ‘Diğer perso-
nel’ bahsinde, iş güvenliği ve sağlığı kapsamında ara ka-
deme teknik elemanlara yönelik eğitimlerin ve Mesleki 
Yeterlilik Kurumu’nun yayımladığı meslek standartları 
baz alınarak uzmanlık alanlarımızda çalışan ara teknik 
eleman ve diğer personele yönelik belgelendirme yapı-
labilmesi için doğal gaz tesis ve kullanımı, inşaat, liman 
işletmeciliği ve otomotiv olmak üzere dört ana başlıkta 
PBK’nın kapsam genişletmesinin yapılması çalışmalarını 
sürdürüyoruz. Teknik hizmetlerin paket olarak ücretlen-
dirilmesi üzerine çalışma yapmak üzere kurulan ‘Teknik 
Hizmetler Paket Ücretlendirme Çalışma Grubu’ tara-
fından ‘Teknik Görevli Hizmet Kılavuzu, Talep Formu 
ve Ücret Tespiti Genelgesi’ hazırlanmasına çalışıyoruz. 
Teknik hizmetlerin çeşitlendirilmesi amacıyla iş sağlığı ve 
güvenliği kapsamındaki gürültü ve titreşim kontrolleri, 
yorulma test ve analizleri, kazan kontrolleri ve kestirimci 
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bakım çalışmalarında termal kamera çekimleri ile enerji 
verimliliği kapsamındaki kontrollerin merkezileştirilerek 
yaygınlaştırılmasına çalışıyoruz.” 

Onaylanmış Kuruluşun ADR’yi Kapsamasına 
Çalışılıyor
İlgili kurumlara sunulmak üzere mevcut asansörlerin iyi-
leştirilmesi ve periyodik kontrollerde Oda’nın alabileceği 
görevleri tanımlayan bir raporun hazırlanması konusun-
daki çalışmaların sürdüğünü kaydeden Çakar, uluslararası 
karayolunda tehlikeli maddelerin taşınmasını düzenleyen 
ADR mevzuatına uygun olarak Oda’nın periyodik kont-
rollerde etkin görev alması, bu alanda çalışacak perso-
nele yönelik eğitimlerde araç üstyapı ekipmanının imalatı 
ve ambalajlama süreçlerinde görev alacak mühendislerin 
eğitilip belgelendirilmesinde yetkili kuruluş olmak ve Oda 
yönetmelikleri kapsamında çalışma yapmak üzere “Kara-
yolunda Tehlikeli Maddelerin Taşınması ve ADR Çalışma 
Grubu” kurmaya çalıştıklarını ve Basınçlı Ekipmanlar, Ba-
sit Basınçlı Kaplar ve Taşınabilir Basınçlı Ekipmanlar Di-
rektifi (TPED) ile ilgili Onaylanmış Kuruluş akreditasyonu 
çalışmalarının ADR sürecini de kapsamasına çalıştıkları-
nı bildirdi. Sanayi ve binalara yönelik enerji yöneticileri 
eğitimlerinin İstanbul’dan sonra Kocaeli, İzmir ve Ankara 
şubelerinde başladığını, bu eğitimlerin Adana, Samsun, 
Antalya ve Denizli şubelerinde de yapılması için gerekli 
başvuruların yapıldığını ve hazırlıkların sürdüğünü söyle-
di. Son yedi ayda MİEM kapsamında 245 kurs düzenlen-
diğini, bu kurslara 4 bin 372 üyenin katıldığını ve 3 bin 
633 belge verildiğini açıkladı.  

Oda Çalışmaları Kamuoyuyla Paylaşılıyor
Oda Bilgi Yönetim Sistemi’nin daha işlevsel hale getiril-
diğini ve mekanik tesisatın alt dallarıyla ilgili belgelendir-
melerin de sisteme dahil edildiğini açıklayan Çakar, Mİ-
EM’lerde kurulduğu günden bugüne kadar toplam 38 bin 
523 üyenin katıldığı kurslar sonucu 76 bin 423 uzmanlık 
belgesi düzenlendiğini kaydetti. Ayrıca Gözetim ve Yeni-
den Belgelendirme Kriterleri kapsamında 1 Mart-1 Ka-
sım 2010 tarihleri arasında uzmanlık alanlarına yönelik 
birimlerde ücretsiz düzenlenen 475 seminer, konferans, 
panel ve söyleşiye 18 bin 221 üyenin katıldığını belirt-
ti. Bu dönemde yayınlara dört yeni kitabın eklendiğini, 
iki kitabın  güncellenerek basıldığını dile getiren Çakar, 
ilgili kuruluşlara 33 ayrı konuda Oda görüşü iletildiğini, 
TMMOB çalışmalarına aktif katılım sağlandığını, Oda’nın 

emek ve demokrasi mücadelesinde yer almaya devam 
ettiğini söyledi. 2011-2013 Orta Vadeli Programın Ekim 
ayında açıklanması üzerine programın ilgili bölümlerinin 
Oda tarafından yeniden değerlendirmeye tabi tutulduğu-
nu ve hazırlanan kitapçığın toplantıya yetiştirildiğini be-
lirten Ali Ekber Çakar, raporda, makro ölçekte meslek 
alanları açısından ülkenin içinde bulunduğu durumun özlü 
değerlendirmeler eşliğinde görülebileceğini vurguladı. Bu 
dönemde elektrik dağıtım özelleştirmeleri üzerine olduk-
ça nitelikli bir deklarasyon yayınlayarak kamuoyunu bilgi-
lendirdiklerini ifade eden Oda Başkanı, gerek dört elekt-
rik dağıtım şirketinin özelleştirilmesinin gerekse Başkent 
Doğalgaz Dağıtımı özelleştirmesinin durdurulması için 
davalar açıldığını dile getirdi. İş sağlığı ve güvenliği, ulaşım 
ve trafik, demiryolları, deprem, yapı denetimi, asansör-
ler, LPG’li araçlar, Karayolları Genel Müdürlüğü Kanunu, 
nükleer santral, birarada yaşam gereklerini sabote eden 
provakasyonlar, İsrail’in terörü ve anayasa referandumu 
gibi konularda anlamlı görüşler üreterek kamuoyu ile 
paylaştıklarını kaydetti. 

Üye Profili Araştırması Yapılıyor
Bir yandan ciddi bir kurumsallaşma yaşadıklarına ve 
önemli çalışmalar yaptıklarına dikkat çeken Çakar, diğer 
yandan günlük işleyişte bazı sorunlar yaşadıklarına vurgu 
yaparak şöyle konuştu: “Kimi yazılarımıza örgüt birimle-
rinden doyurucu bilgi akışının sağlanamaması, yanıtların 
ise usulen verilmiş olması ve bazen yanıtsız kalması gibi 
durumlarla  karşılaşabiliyoruz. Örneğin geçen yıl sonun-
da yaptığımız krizin üyelerimize nasıl yansıdığını tespit 
amaçlı anketi ayrıntılı değerlendirme fırsatı bulduğumuz-
da gördük ki, bu çalışmaya gerekli özen gösterilmemiş-
tir. Bu nedenle bu çalışmanın sonuçlarını ne Odamıza ne 
de kamuoyuna sunabildik. Yaptığımız işlere dair analitik 
düşünme, zaman ayırma, emek verme ve Oda çalışma 
program ve ilkeleri ile kurumsal kimliğimize uygunluk 
oluşturmamız gerektiğini dikkatinize sunmak istiyorum. 
Ön çalışmalarını yeni başlattığımız üye profili araştır-
ması çalışmaları şubelerimize yansıdığı zaman, yukarıda 
belirtilen anlayış doğrultusunda ele alınması gerektiğini 
vurgulamak istiyorum. Bu çalışma ile dünkü ve bugünkü 
Türkiye, meslek alanlarımızın ve üyelerimizin durumu, 
Türkiye sanayisi ve meslek alanlarımızın hangi yönlere 
doğru evrildiği gibi önemli konularda kalıcı bir eser orta-
ya çıkarmamız gerekiyor. Bir başka önemli konuya daha 
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değinmek istiyorum. Oda olanaklarının Oda kurumsal 
kimliğini zedeleyecek tarzda kullanılmamasına özen gös-
termemiz gerekmektedir. Bu bir denetim konusu değil, 
idari ve kurumsal bir sorun olarak ele alınmalı, denetim 
bu mekanizmanın yalnızca önemli bir uzvu olarak tanım-
lanmalıdır.” 

Etkinlikler Kamuoyuna Mal Edilmeli
Oda’nın ulaştığı genişleme ve kurumsallaşma düzeyinin 
emekten, halktan, meslek ve meslektaştan yana tanım-
lanıp, haksız çıkar ve rekabeti reddeden Oda Çalışma 
Program ve ilkeleri doğrultusunda sürdürülmemesi du-
rumunda aksayan yanlara, işleyişe ve sorunlu noktalara 
neşter atmanın ihmal edilmeyeceğinin herkesin dikkat 
etmesi gereken bir husus olduğunu vurgulayan Oda Yö-
netim Kurulu Başkanı Ali Ekber Çakar, bu çalışma döne-
minde planladıkları 22 kongre, kurultay ve sempozyum 
etkinliğinin rutin bir içerikle değil, tema zenginleşmesi, 
mühendislik kriterleri ve çıkarları ekseninde meslek alan-
larının düzenlenmesi, korunması, geliştirilmesi ve ülke 
çıkarlarının kaynaştırılması temelinde yürütülmesi gerek-
tiğini savundu. Bu etkinliklerin aynı zamanda üyelerle bir 
araya gelme, Oda politikalarının üyelerce içselleştirilmesi 
ve üyelerle buluşma noktaları olarak da değerlendirilmesi 
gerektiğinin altını çizen Çakar, etkinliklerin sektörel der-
gilere bir yıl, altı ay, iki ay gibi gereken aralıklarla duyurul-
ması, bu ekinliklerin sekreteryalıklarını üstlenen şubeler 
tarafından çok ciddi bir şekilde takip edilmesi gerektiğini 
belirtti. Etkinliklerin duyurulması, kamuoyuna yansıtılma-
sı ve mal edilmesinin mutlaka başarılması gerektiğini söy-
leyerek bu konunun etkinlik yürütme kurullarının, sek-
reterlerinin ve en başta şube yönetimlerinin duyarlılığını 
gerektirdiğini kaydetti.   

AKP’nin Saldırıları Artacak 
TMMOB’nin özelleştirmelerden kentsel yaşama kadar 
bütün rant politikalarının karşısında durması nedeniy-
le önümüzdeki dönemde AKP’nin TMMOB ve benzeri 
toplumsal yararı ön planda tutan demokratik örgütlere 
yönelik saldırısını daha da artıracağı uyarısında bulunan 
Çakar, “TMMOB anayasa referandumunda liberal rüz-
gârlar karşısında eğilmemiş, dik duruşunu sürdürmüş na-
dir örgütlerin başında gelmektedir. Önümüzdeki süreç-
te, Odamız ve TMMOB’de yaratılan birlik esprisi en üst 
düzeyde korunmalıdır. Disiplin ve dayanışmamızı geliş-
tirmek, TMMOB’ye yönelik olası ani saldırılara karşı ha-

zırlıklı olmak durumundayız. Emekten, sanayileşmeden, 
kalkınmadan, tam istihdam, toplumsal refah, gerçek bir 
demokratikleşme ve bir arada yaşamdan yana çizgimizi 
korumak, bu yönde aktif görevler üstlenmek, öncelikli 
görevlerimiz arasında olmalıdır. Bu düşünce ve duygu-
larla, geleceğin bizim olduğu bilinciyle sözlerimi tamam-
lıyor, öneri, görüş ve katkılarınızla toplantımızın verimli 
ve üretken geçmesini diliyor, hepinizi dostlukla kucaklı-
yorum” dedi. 

“AKP’NİN TAHRİBATLARINI ORTAYA 
KOYACAĞIZ” 
Oda Danışma Kurulu 
toplantısında konuşan 
TMMOB Yönetim Kurulu 
Başkanı Mehmet Soğancı, 
Oda’da sekiz yılının geç-
tiğini, 1994 yılından beri 
Emin Koramaz, Ali Ekber 
Çakar ve Yönetim Kuru-
lu üyeleriyle birlikte bir 
ekip halinde çabalarını 
sürdürdüklerini anımsat-
tı. Ali Ekber Çakar’ın ko-
nuşmasında bir dünya ve 
Türkiye tablosu çizdiğini, 
bu tabloda bir meslek örgütünün görev ve sorumlulukla-
rının ne olması gerektiğini de ifade ettiğini söyledi.  

1980’lerden sonra yeni dünya düzeni diye ifade edilenin 
aslında neoliberal iktisat sisteminin bütün dünya halkla-
rı üzerine bir kabus gibi çöktüğü, sermayenin daha faz-
la kâr dürtüsünü öne çıkarttığı, insanların kültürlerinin, 
kimliklerinin yok olduğu, yağma ve talana terk edildiği, 
enerji savaşlarının çıktığı, işgallerin yapıldığı bir yeni dün-
ya olduğunu ifade etti. AKP’nin de sekiz yıldır neoliberal 
iktisat politikalarının Türkiye’deki uygulayıcısı, acentesi 
ve işbirlikçisi olduğunu savunan Soğancı, AKP’nin bu uy-
gulamaları kendine yakışır ve gericileştirilen bir atmosfer-
de sürdürdüğünü ve daha fazla bağımlılık, sömürü, talan 
ve daha fazla insanın geleceğinin karartılması noktasında 
adım attığını kaydetti. 

Füze Kalkanı AKP’nin İşbirlikçilik Belgesi
Yandaş medya ve bütün televizyon kanallarındaki görün-
tüsüyle füze kalkanı işinin aslında AKP’nin sekiz yıl içinde 
yaptığı en büyük işbirlikçilik belgesi olduğunu vurgulayan 
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Soğancı, “Bunu biz biliyoruz; çünkü biz mühendisiz, mi-
marız, biz hayatın her alanındayız, şantiyedeyiz, büroda-
yız, sokaktayız, düşünen insanlarız. Bu ülkenin yetiştirdiği 
okumuş çocuklarıyız; kafamız çalışıyor, gözümüz görü-
yor, hayatın içindeyiz. Evet, özgürlükler diye yuttururlar 
bu ülkede; bu ülkede özgürlük diye yutturdukları, aslında 
üniversitelerdeki başörtüsüdür. Ancak Başbakan’a ses 
çıkartan çocukların başına da 15 ay ceza keserler. Bu ül-
kede özgürlük diye yuttururlar, ‘Kürt açılımı’ derler; işte 
KCK Davası’nda çoğu meslektaşımız olan -çok sevgili 
Necdet Atalay da içinde- arkadaşlarımızı hem de ‘Böy-
le bir dil tarihinde yoktur’ diye abuk sabuk kelimelerle, 
öte yandan TRT Şeş’i ortaya koyarlar. İnsanları yatırır-
lar uzun süreli, budur onların özgürlük vaadi. Ergenekon 
Davası’nda vardır, ben davaların içeriğine takılmıyorum, 
bilim insanları, aydın insanları masaya yatırırlar. Özgürlük 
dedikleri, kendi renginden yaratılan bir dünyanın ve bir 
Türkiye’nin özgürlüğüdür, kendilerine olan her şey öz-
gürlükçüdür” diye konuştu. 

Mesleki Denetim Vazgeçilmez Ön Şart
Buna karşı bir siyasal kavga, mücadele ve direniş hattı-
nın olması gerektiğini; ama bir meslek örgütü olmaları 
nedeniyle bunun kendilerini aştığını kaydeden Soğancı, 
insan odaklı bir mesleğin mensupları olmalarının kendi-
lerine yükledikleri sorumluluk nedeniyle bu bakış açısının 
değişebileceğini dile getirdi. TMMOB’nin ve MMO’nun 
1970’lerde Teoman Öztürk’ün ve arkadaşlarının yol ha-
ritasının çizgisinde insandan, emekten, halktan yana bir 
bakışla çalışmalarını sürdürdüğünü, birlikte üreten, birlik-
te karar alan, birlikte yöneten bir yapıyı hep beraber tesis 
ettiklerini ve insan odaklı, emekten, halktan, yaşamdan, 
haktan, hukuktan, adaletten yana bir bakış açısıyla bütün 
çalışmaları yarattıklarını vurguladı. “Evet, biz siyaset yapı-
yoruz” diyen Soğancı konuşmasını şöyle sürdürdü: “Kaba 
anlamda bir siyaset değil yaptığımız; meslek alanları üze-
rinden bilimin ve tekniğin ışığı altında Türkiye’yi tespit 
ediyoruz, çözüm önerileri sunuyoruz ve bütün bunları 
bulduğumuz her ortamda yapıyoruz. Meslekiçi eğitim ve 
belgelendirme çalışmalarını düzenliyoruz, çünkü mesleki 
denetimi vazgeçilmez ön şart olarak görüyoruz. Üye hak 
ve çıkarları, iş durumlarının ayarlanmasında elimizden 
geldiğince hep birlikte çözüm yolları buluyoruz. Tabii ki 
yaşanan bu kabus ortamında, bu gerici atmosferde, insa-
nın yüreğini daraltan sıkıcı atmosferde de özgürlükler ve 

haklar mücadelesinde yürüyenlerin yanında omuz omuza 
durmaya çalışıyoruz.” 

TMMOB’nin “Motoru” MMO
Yedi aylık çalışmayı değerlendirdiklerinde iki tane turnu-
sol bulunduğunu söyleyen Soğancı, bir dönem önce Yö-
netim Kurulu’nu oluşturan insanlara bakıldığında Yöne-
tim Kurulu’nun değişmiş göründüğünü, dışarıdan bakan 
insanların “Makinada yönetim bayağı değişti” dediklerini; 
ama insanların değiştiğini, anlayışın aynı kaldığını belirtti. 
Turnusolun birinin geçen dönemki çalışmaları olduğunu 
ifade eden Mehmet Soğancı, dönem içinde yapılan çalış-
malara bir dönem önceki çalışmalarla bakılması gerektiği-
ni dile getirerek, turnusolun birisinin bu olduğunu, başa-
rılı olduklarını, bunun aksini söylemenin yanlış olduğunu 
kaydetti. Eksiklikler, zaaflar ve hatalar olabileceğini; ama 
toplamına bakıldığında bu yedi aylık çalışmanın geçen dö-
nemki yedi aylık çalışmanın üstünde bir çalışma olduğunu 
savundu. Birlik adına teşekkürlerini sunan Soğancı, ikinci 
turnusolun benzer örgüt olduğunu belirterek, bütün şu-
beleri dolaşan bir kişi olarak Makina Mühendisleri Oda-
sı’nın açık ara bir iş yaptığını gördüğünü ifade etti. Türk 
Mühendis Mimar Odaları Birliği’nin “motoru”nun Ma-
kina Mühendisleri Odası olduğunu vurgulayan Soğancı, 
“1970’ler, 90’larda kırılma noktaları vardır; 98 Demok-
rasi Kurultayı, 2003 Mühendislik Mimarlık Kurultayı, hep 
bunların dinamosu Makina Mühendisleri Odası olmuştur. 
İl koordinasyon kurulları TMMOB Başkanı Kaya Ağabey 
döneminde 21 taneydi, 29‘a çıktı. Şimdi bu örgütte 45 
tane il koordinasyon kurulu kurulup ve bunlar bir çaba 
gösteriyorsa, bunun motoru Makina Mühendisleri Oda-
sıdır. 25’e yakın ilde kent sempozyumlarını yaptık, bazı 
illerde ikişer, üçer defa. Şimdi yola çıktık, 20 tane yapa-
cağız; bunun dinamosu Makina Mühendisleri Odası ile 
birlikte o illerdeki TMMOB bütünlüğünün dinamizmidir” 
dedi. 

AKP’nin Asıl Tahribatı Mühendislik Birikimine 
Oldu
Hem geçmiş dönem hem de benzer örgütlerle turnusola 
bakıldığında Makina Mühendisleri Odası’nın çalışmalarının 
başarılı olduğunun altını çizen Mehmet Soğancı, “Müte-
vazı olmamalıyız, bu konuyu çok açık da dile getirmeliyiz. 
Ancak,  her zaman söylüyorum, yeter mi; yetmiyor sev-
gili arkadaşlar. Che’nin dediği gibi, ‘Gerçekçi ol, imkânsızı 
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iste.’ Yani, gerçeklerimizi, durumlarımızı biliyoruz; örgü-
tümüzün yapısını, gelir kaynaklarını, Oda-üye, üye-üye 
ilişkilerini, merkez-şube ilişkilerini biliyoruz. Bu örgüt, 
kurumsallaşmış bir örgüttür. Bu örgütte siyasetlerimiz, 
farklılıklarımız, siyasetteki farklılıklarımız bizim zenginliği-
mizdir, bunu biliyoruz; ama yetmiyor sevgili arkadaşlar” 
diye konuştu. Konya, Kayseri ve Antalya’da kent sempoz-
yumlarını yaptırma sorumluluklarının olduğunu savunan 
Soğancı, Yalova, Artvin, Manisa ve Trabzon‘da kent sem-
pozyumları planladıklarını ve yapacaklarını açıklayarak bu 
sempozyumlara sahip çıkılmasını istedi ve şunları söyledi: 
“Neoliberal yıkımın kentlerdeki görüntüsü, ancak bilimin 
ve tekniğin ışığında o kentten ses çıkartabilir ve söz söy-
leyebilirsek görünür. Bir büyük Türkiye fotoğrafını dört 
senedir çekmeye çalışıyoruz. 80’li yıllardan beri yaratılan 
kentlerin yağma ve talana açış projeleri hangi noktaya 
gelmiştir diye kentliyle konuşarak yapıyoruz. Onun için 
bu proje çok önemli. AKP’nin sekiz yıllık iktidarı boyunca 
insanın boğazını sıkacak derecede yaptığı tahribat, esas 
itibarıyla bizim meslek alanlarımıza, bizim arkadaşlarımı-
za, mühendislere, mimarlara olmuştur. Benim çağımda-
ki insanlar bilir, ‘Kızını ya doktora ver ya mühendise ver’ 
denirdi. Şimdi gidiyorum bütün öğrenci toplantılarına, bu 
sözü bilmiyor çocuklar, çünkü yok öyle bir şey. O elit 
tabaka vesaire bu ülkede bitirildi, mühendislik-mimarlık 
hareketi ve birikimi özelleştirmeler belasıyla bitirildi. Ka-
muda 657 sayılı Yasa gereği mühendis-mimar alınmama 
senesi 17 oldu. Kamunun, kamu denetiminin mühendis 
ve mimar eliyle yapılma olanağı bu ülkede bitirildi. Yapı 
denetim firmaları özelleştirildi. 300 arkadaş disiplin ceza-
sı içinde. LİKAB‘lar haritada özelleştirildi, hayatın bütün 
alanı özelleştiriliyor. Bu özelleştirme, ‘Parası olan denetim 
yapar’ moduna getiriliyor. Bu açıdan çok önemli; AKP’nin 
8 yıllık tahribatını açığa çıkartacağız sevgili arkadaşlar. 
Hem Oda Merkezimizden hazırlayacağız raporu, hem 
de hiç üşenmeyeceğiz, illerden, o ile dair AKP’nin yaptığı 
tahribatları raporlayacağız. Şubat ayında da seçim önce-
sinde yüzleri görünsün diye kamuoyuna bunları deklare 
edeceğiz.”

“Mühendisim” Demek Utanılacak Duruma 
Geldi
TMMOB Genel Kurulunda alınan karar gereği 19 Ey-
lül’ün “TMMOB’de Dayanışma Günü” olduğunu belirten 

TMMOB Başkanı, bundan böyle her 19 Eylül’ün illerde, 
ilçelerde mühendislerin, mimarların, şehir plancılarının 
dayanışma günü etkinliği haline getirileceğini bildirdi. Bu 
ülkede “mühendis, mimar, şehir plancısıyım” demenin 
artık neredeyse utanılacak bir duruma geldiği tepkisin-
de bulunan Soğancı, bu ülkede 500 TL maaş alan ODTÜ 
Makina Fakültesi öğrencisinin “İş buldu” statüsünde ol-
duğunu dile getirdi. “Bizim bunu açığa çıkartmamız la-
zım, mühendislik-mimarlık kelimesine sahip çıkmamız 
lazım. Onun için bu dayanışma günü, bir örgütsel faaliyet 
olarak yapılacaktır” diyen Mehmet Soğancı, bu dönem 
Demokrasi Kurultayını, Ücretli Mühendis-Mimar Kurul-
tayını ve Kadın Kurultayını gerçekleştireceklerini açıkladı. 
44 il koordinasyon kurullarının etki alanlarında bu top-
lantıların yapılmaması durumunda Makina Mühendisleri 
Odası Danışma Kurulunun bundan sorumlu olacağını 
vurgulayan Soğancı, örgütün kendi dilini açığa çıkarmak 
için yerellerde düzenleme kurullarının bu ay sonu itiba-
rıyla konu başlıklarını getireceklerini ve yerel kurultayları 
yapacaklarını ifade etti. 

Teknoloji Fakülteleri Bir AKP Projesi
Teknoloji fakülteleriyle bu ülkenin vahim bir durumla, 
bir garabetle, AKP projesiyle daha karşı karşıya olduğu 
eleştirisinde bulunan TMMOB Başkanı Mehmet Soğancı, 
açtıkları davaları kaybettiklerini belirterek şu bilgileri ver-
di: “Teknik yüksekokulları Bakanlar Kurulu kararıyla bir 
garabet olarak, tümüyle bilim dışı, ahlak dışı, vicdan dışı 
bir şekilde kapatıldı. Ara teknik eleman ya da teknik öğ-
retmen çıkartma, böylesi bir mesleğin ülkede çok gerekli 
olduğuna biz mühendisler, mimarlar inanıyoruz. Mühen-
dislik faaliyeti, ara teknik elemanlar olmadan yürütülebi-
lecek bir faaliyet değildir. Onların da yeterli donanımlara 
sahip olması gerekir. Böyle söylerken, AKP’nin ucuzcu, 
piyasacı ahlaksız kafa yapısıyla YÖK’e verdiği talimatla, 
bir günlük Bakanlar Kurulu kararıyla teknoloji fakülteleri 
icat edildi. Bu sene itibarıyla bütün teknik yüksekokul-
lar bu ülkede kapatıldı, hepsinin adı teknoloji fakülteleri 
olarak geçti. Bunların yedi tanesi bu dönem, ÖSYM’de 
son gün bastırdıkları bir kâğıtladır, hiçbir altyapısı yoktur, 
açığa çıkartıldı ve öğrenci alınmaya başlandı. Dava aç-
tık, davalar, yürütmeyi durdurmalar reddedildi. İki sene 
sonra bu dava nasıl şekillenir bilmiyorum. Muhtemelen 
Türkiye’de idari yargı bu şekilde AKP’nin ordu, yargı 
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vesaire vesayetine ve bunların dizayn edilme projeleri 
noktasında olduğu için ve anayasada yapılan değişiklikte 
gördüğümüz yargıya müdahale, yerindelik ilkesinin kaldı-
rılması, yani bu davaların artık lehimize sonuçlanabilece-
ğine inancım da kalmadı, açık söylüyorum. Muhtemelen 
teknoloji fakülteleri bu ülkenin bir gerçeği olacaktır ve bu 
fakültelerden çıkan çocuklar mühendis olarak çıkacak-
lardır. Teknoloji fakülteleri dekanlarının tamamı şu anda 
mühendis kökenli akademisyenlerden oluştu. Mühendis, 
mimar, şehir plancısı olarak yılda 25 bin mezuniyetimiz 
vardır. Bu teknoloji fakülteleri 21 yerde tamamı işle-
me başladığında, 4-5 sene sonra artı 35 bin insan daha 
gelecek. Kıbrıs’taki, Girne’deki Mühendislik Dekanları 
Konseyi’nde, ‘En azından siz sahip çıkın, bunlara öğrenci 
aldırtmayın. Bu ülkede herkesin mühendis olmasına ge-
rek yoktur. Bu ülkenin yatırımı, istihdamı, alanı yoktur. 
Bu ülkenin eğitimleri, fakültelerin yüzde 99’u sorunludur. 
Asparagas üniversiteler ve bölümler vardır. Bu işlere siz 
de sahip çıkın’ dedim.

Örgüt Bir “Garabetle” Karşı Karşıya
Van‘da 6 ay sonra yapılacak Mühendislik Dekanları Kon-
seyi’nde bir deklarasyon yaptırtmak için çok gayret sarf 
ediyoruz; ama görünen o ki, Odamızın üye sayısı 5 sene 
sonra 35 çarpı 5 daha artarak büyür. 10 sene sonra Bir-
liğin rakamını 1 milyon olarak görüyorduk, bu sayı 2,5 
milyon. Böylesine bir garabetle bu örgüt karşı karşıyadır. 
Mühendis olup olmadıkları sorunlu olan bir alanı temsil 
eden bir örgütün meşruiyeti kalmaz, en sıkıntılısı budur. 
Ne yapacak bu insanlar, ‘Bu insanların temsilcisiyim’ de-
mek neyi ifade edecek? Yüzde 25’i meslek dışı işte veya 
işsiz olan bir topluluğun temsilcisi olamayız bizler, şimdi 
durum o. Jeofizikte yüzde 41‘i meslek dışı işte veya işsiz. 
Jeofizik Mühendisleri Odası’nın yönetimi, şimdi jeofizik 
mühendislerinin neyini temsil ediyor? Çalışmayan adamın 
mesleği mi sayılır? Türkiye’de işte beyaz kâğıt parçaları 
üstünde makina mühendisi, endüstri mühendisi, otomo-
tiv mühendisi yazan insan topluluğuyla karşı karşıyayız. 
Bunu bir kampanya dahilinde de bu dönem yürütmeye 
çalışacağız. Ben her zaman diyorum sevgili arkadaşlar, 
çalışacağız, çalışacağız, çalışacağız; ama şunun da hakkını 
yememek lazım: İyi ki varsınız, olmasaydınız bu işler asla 
olmazdı. Hepinize çok teşekkür ediyorum.”

“ODAMIZIN KURUMSAL BOYUTU 
YÜZÜMÜZÜ AĞARTIYOR”
Oda Denetleme Kurulu 
adına söz alan Haydar 
Şahin, Oda Mali İşler 
toplantısı ile TMMOB ve 
Odalar Denetleme Ku-
rulları toplantısı hakkında 
kısa bir bilgilendirmede 
bulundu. TMMOB ve 
Odalar Denetleme Ku-
rulları toplantısının kitap-
laştırılacağının TMMOB 
tarafından açıklandığını 
anımsatan Şahin, toplan-
tının oldukça verimli geç-
tiğini kaydetti. Toplantı-
da Oda’nın geldiği boyutun katılımcılarca da görüldüğünü 
vurguladı. Her şubede mali müşavirle sözleşme yapılma 
zorunluluğunun getirildiğini kaydeden Haydar Şahin, mali 
müşavirin haftanın iki günü kontrol etmesinin ve denet-
lemeden önce mutlaka hazırlık yapması gerektiğinin söz-
leşme maddesinde belirtildiğini ifade etti. Yönetim Kuru-
lu üyelerinin de takip etmesi gerektiğini dile getiren Şahin 
konuşmasını şöyle sürdürdü: “İl-ilçe temsilciliklerine iliş-
kin belgelerin denetlemede hazır bulundurulması gere-
kiyor; katılma zorunlulukları kaldırıldı. Denetlemelerde 
bulunmuyorlar; ama belgelerinin mutlaka bulunması la-
zım. Bir de mizanların düzenli olarak merkeze iletilmesi 
konusunda, haftalık harcamaların şube yönetim kuru-
lu onaylarına sunulması konusunda aksaklıklar oldu. Bu 
konulara özen gösterilmesi konusunda tekrar bir vurgu 
yapmak için bunları ifade ettim. Son olarak Başkanımız ve 
Oda Sekreter Üyemiz sunumlarında belirttiler, hepimiz 
gördük, Oda çalışmalarının ve kurumsal yapısının geldiği 
boyut hakikaten hepimizin yüzünü ağartıyor. Biz de De-
netleme Kurulu olarak, bu başarılı çalışmaları gerçekleş-
tiren başta Oda Yönetim Kurulu olmak üzere, tüm şube 
yöneticilerimize ve çalışanlarımıza teşekkür ediyoruz.”   

“ODAMIZIN YAPI DENETİMİNE BAKIŞINI 
ANLATAN EĞİTİMLER DÜZENLEMELİYİZ”
Oda Onur Kurulu adına kürsüye gelen Selçuk Gönder-
mez, Onur Kurulunun çalışma ilkelerinin Oda tüzük ve 
yönetmeliklerince belirlendiğini hatırlatarak başladı ko-
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nuşmasına. Son yıllarda 
Onur Kurulunu meşgul 
eden konuların başında 
yapı denetiminde ça-
lışan meslektaşlarının 
karıştıkları meslek suç-
ları olduğunu belirten 
Göndermez, bunların 
önemli bir kısmının da 
sadece Bayındırlık ve 
İskan Bakanlığı tara-
fından denetlenen İs-
tanbul bölgesiyle ilgili 
olduğunu kaydetti. Yapı 

denetiminin yılbaşından itibaren pilot bölge olan 19 böl-
genin dışında, 81 ilde de uygulanacağı dikkate alındığın-
da sayının çok daha büyük boyutlara varacağına dikkat 
çeken Göndermez, yapı denetiminde çalışan meslektaş-
larının bugüne kadarki sayısının tüzük ve yönetmelikler 
gereği mesleğinde 12 yılı doldurmuş meslektaşlarından 
seçilmesiyle sınırlı olduğunu, ancak bu sınırın da beş yıla 
çekildiğini söyleyerek şu açıklamalarda bulundu: “Böyle-
ce genç meslektaşlarımız da yapı denetim şirketlerinde 
görev alacaklar. Burada Merkez Yönetim Kurulumuzun 
birtakım çalışmalarının olduğunu biliyorum. Bu çalış-
maların sonunda şubelerimiz ve bağlı birimlerinde, yapı 
denetim şirketlerinde görev alacak meslektaşlarımızın 
Bayındırlık ve İskan Bakanlığının çıkardığı 4708 sayılı Yapı 
Denetim Kanunu’nun güncelleşen kısımlarıyla birlikte 
Odamızın özellikle yapı denetime bakışını bir kez daha 
vurgulamak, anlatmak üzere bir dizi eğitimler düşünüyo-
ruz. Bunlar tamamlandıktan sonra umuyoruz ve diliyoruz 
ki, yapı denetim bölgelerinde görev alacak arkadaşlarımız 
mesleklerinin ciddiyeti ve bilinci içerisinde hareket ede-
ceklerdir.”

“UZAKTAN EĞİTİME HUKUKİ SÜREÇ 
BAŞLATILMALI”
Endüstri İşletme Mühendisliği Meslek Dalı Ana Komisyo-
nu (EİM MEDAK) adına konuşan Komisyon Başkanı Em-
rah Aydemir, endüstri işletme mühendislerine Meslekiçi 
Eğitim Merkezi’nde stratejik planlama ve yatırım hizmet-
leri yönetimi alanında mühendis yetki belgeleri verilmeye 
başlandığını ve yönetmeliklerin Resmi Gazete’de yayın-
landığını anımsatarak, yetkilerin fiilen hayata geçebilmesi 

için kamu kurum ve ku-
ruluşlara ait mevzuatlarda 
mühendis yetki belgeleri-
nin tanınması gerektiğini 
belirtti. Özellikle stratejik 
planlama için başta Devlet 
Planlama Teşkilatı olmak 
üzere kamu kurumlarıyla 
görüşülerek yönetmelik-
lerin mevzuatlarına dahil 
etmelerinin sağlanması ge-
rektiğini vurguladı. Büyük 
sanayi kuruluşları dışında 
endüstri mühendislerinin 
hâlâ tanınma sorunu yaşadığına dikkat çeken Aydemir, 
bu konuda bir başlangıç olması açısından broşür hazır-
ladıklarını, bununla mesleği tanıtıcı faaliyetleri başlatmayı 
hedeflediklerini kaydetti. Şube yönetim kurullarından ve 
meslek dalı komisyonlarından broşürlerin ilgili kişilere 
ulaştırılmasının sağlanmasını isteyen Aydemir, endüstri ve 
işletme mühendislerine yönelik bu dönem Endüstri-İşlet-
me Mühendisliği Kurultayı ile Endüstri ve İşletme Mühen-
disliği Yazılımları Kongre ve Sergisi’nin düzenleneceğini 
hatırlatarak şöyle konuştu: “EİM Kurultayı’nda bu dönem 
farklı olarak öğrenci proje yarışması planlanıyor, buna da 
tüm şubelerin katılımı amaçlanıyor. Bu sayede gerek öğ-
renci üye örgütlülüğünün ve gerekse kurultaya olan ilginin 
artırılması hedefleniyor. Bunun dışında, yine kurultay ana 
teması kapsamında endüstri ve işletme mühendislerinin 
örgütlenme sorunlarının tartışılacağı çalıştaylar düzenle-
necek şubede. Bu çalıştaylarda tüm şubelerin desteğini 
bekliyoruz.” Konuşmasında uzaktan eğitim sorununa da 
değinen Aydemir, eğitim programlarının piyasalaştırılma-
sının yeni bir biçimi olan uzaktan eğitimin şu an Sakarya 
Üniversitesi’nde aktif olarak verildiğini söyledi. Mevcut 
lisans programlarının yüzde 15’i boş dururken uzaktan 
eğitim modeliyle öğrenciye tek yönlü teorik bilgi yüklen-
diğini ve bu bilgilerle endüstri mühendisi yetiştirilmeye 
çalışıldığını dile getiren Aydemir, “Bu yöntem ne mühen-
dislik eğitiminde klasik modelle örtüşmekte, ne de aktif 
eğitim modeliyle örtüşmekte. Bu konuyla ilgili MEDAK 
olarak bir imza kampanyası başlatmayı planladık, yakın-
da şubelere göndereceğiz. Bu imza kampanyası çalışması 
için tüm şubelerin desteğini bekliyoruz. Ancak, biliyoruz 
ki imza kampanyası, sadece bir kamuoyu yaratma, in-
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sanları bilgilendirme çalışması olacak. Asıl süreç hukuki 
olarak yürütülmeli. Yükseköğretim Kurulunun bu uygula-
maya son vermesi için gerekli girişimler yapılmalı ve Oda 
Yönetim Kurulu tarafından dava süreci başlatılmalıdır.”

“NATO’YA KARŞI MÜCADELE ÖNEMLİ”
Uçak- Havacılık ve Uzay 
Mühendisliği Meslek Dalı 
Ana Komisyonu (UHUM 
MEDAK) adına söz alan 
Komisyon Üyesi Faruk Se-
vim, Türkiye’nin özellikle 
uçak bakımı konusunda 
Orta Doğu’da ve Balkan-
lar’da önemli bir ülke hali-
ne gelmesiyle ve dünyanın 
önemli havayolu firmaların-
dan birine sahip olmasıyla 
beraber uçak ve havacılık 
mühendislerine önemli iş 

sahalarının açıldığını dile getirdi. Fakat Oda olarak ilişki 
sağlamada zorlandıklarını ifade eden Sevim, sayıları üç 
bin civarında olan uçak ve havacılık mühendislerinin bin 
kadarının Odaya üye olduğuna dikkat çekti. TAİ, Eski-
şehir’deki motor fabrikası, Türk Hava Yolları gibi kitle-
sel çalışılan iş yerlerinde kurumsal ilişkiler geliştirmeleri 
gerektiğini vurgulayan Sevim, öğrencilerle iletişimlerini 
geliştirmeye çalıştıklarını belirtti. Füze kalkanı konusuna 
da değinen Faruk Sevim, Türkiye basınında NATO’nun 
genel stratejisinin tartışıldığını, füze kalkanı konusunun 
geniş yer bulmadığını işaret ederek, “NATO, NATO dışı 
yollarda, maden ve enerji yollarında kendini tehdit eden 
durumlarda tedbir alır” maddesinin gözden kaçtığına, bu 
maddenin NATO’ya bütün dünyada operasyon yapma 
yetkisi verdiğine dikkat çekti. NATO kuvvetlerinin bu-
güne kadar bir ülkeye gönüllü gittiğini; fakat NATO’nun 
yeni stratejisinde bu gönüllülüğün kalktığını vurgulayan 
Sevim şöyle konuştu: “Herhangi bir enerji veya maden 
yolunda bir olay olduğunda NATO kuvvetleri oraya mü-
dahale eder. Aslında bu son stratejide NATO dünya silahlı 
gücü oldu. Bu, bir açıdan da Amerika’nın geri adım atma-
sı. Amerika Afganistan’a ve Irak’a kendi başına müdahale 
etti, NATO’yla birlikte girmedi; ama beceremedi, batağa 
ve krize saplandı. Şimdi NATO’yu da devreye sokmak 
zorunda kaldı, artık gücünü biraz paylaşıyor. O anlam-

da NATO’ya karşı mücadele önemli, yani bu Amerika’ya 
karşı mücadele, aslında artık bütün dünyada NATO’ya 
karşı mücadele olmak zorunda, bunu görmek lazım. Tür-
kiye olarak en önce NATO’nun İncirlik’teki üssünün ka-
patılması, oradaki nükleer silahların buradan çıkarılması, 
NATO’dan çıkılması gibi talepleri sürekli gündemimizde 
tutmamız, yani NATO’yla ilgilenmemiz gerekiyor.” 

“ETKİNLİKLER TÜRKİYE ÇAPINDA SES 
GETİRMELİ” 
Gaziantep Şube Yönetim 
Kurulu Başkanı Ali Peri, 
MMO olarak  Türkiye 
genelinde 20’nin üze-
rinde kongre, kurultay, 
sempozyum, yüzlerce 
panel, söyleşi düzenle-
yerek ve bir o kadar da 
basın açıklaması yaparak 
ülke ve kent sorunlarını 
kamuoyuyla paylaştıkla-
rını kaydederek, ulusal 
basında yer bulması için 
duyuruların tüm şubelere yaygınlaştırılarak Türkiye ça-
pında ses getirmesini sağlamaları gerektiğini vurguladı. 
Böylece etkinliklerin Oda’nın etkinliği olarak Türkiye 
genelinde ses getireceğini savunan Peri,  TMMOB Baş-
kanı Mehmet Soğancı’nın “Mütevazı olmayalım” sözle-
rine atıfta bulunarak yaptıkları çalışmalarla Türkiye’nin 
en saygın ve güvenilir kurumlarının başında geldiklerini 
belirtti. Öğrenci üyelerin mezun olduktan sonra Odaya 
üyeliklerinin takip edilmesi gerektiğini kaydeden Peri, 
“Öğrenci üyeliği bittikten sonra, yani mühendis olduktan 
sonra hangi şubenin alanına giriyor, o şubeye kayıt oluyor 
mu, olmuyor mu -ki birçoğu da kayıt olmuyor- yani ver-
diğimiz emeklerin boşa gitmemesi için öğrenci üyelikleri-
mizin öğrencilik konumları bittikten sonra takip edilmesi 
gerekir diyorum” dedi. Oda’nın LPG gelirlerinin yüksek 
olduğunu, LPG’nin Oda’dan alınması riskine karşılık o 
alana pek fazla yatırım yapmadıklarını ifade eden Peri, 
Oda’nın LPG sorumluluğunu almasının ardından ülke ge-
nelinde patlamaların, yangınların ve LPG’li araçlarla ilgili 
sorunların yaşanmadığını savundu. Son zamanlarda özel-
likle sıralı araç denilen motorların gündeme gelmesiyle az 
da olsa bazı sorunların görüldüğünü söyleyen Peri, şöyle 
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konuştu: “Öncelikle LPG sızdırmazlığa bakan teknik per-
sonelimizin eğitilmesi, onun yanı sıra sızdırmazlıkla ilgili, 
yani LPG’li firmalarda çalışan mühendislerimizin eğitil-
mesine önem vermek gerekir diyorum. Ayrıca bugüne 
kadar LPG elden gidecek diye fazla bir yatırım yapılmadı. 
Böyle geliri olan ve sorumluluğunu aldığımız bir alana ya-
tırım yapmamız gerekir diyorum.”

“YAŞANAN TAHRİBAT ORTAYA 
KONULMALI”
Denizli Şube Yönetim Kurulu Başkanı Hüseyin Hadımlı, 

ekonomik ve siyasi 
ortamdan hemen 
etkilenen örgüt-
lenmenin en zayıf 
noktalarını oluştur-
duğunu ifade etti. 
Meslek alanlarının 
daraltılmaya çalışıldı-
ğı bu dönemde ko-
nunun ayrı bir önem 
taşıdığını savunan 
Hadımlı, AKP döne-
minde meslek alan-
larındaki tahribatlara 

dikkat çekti. Tekstil kenti olan Denizli’de bu tahribatı 
ağır bir şekilde yaşadıklarını kaydeden Hadımlı, kentle-
rinde ve Türkiye’de yaşanan tahribatın ortaya konulma-
sı gerektiğine vurgu yaparak, genel seçimlere kadar bu 
tahribatların Oda ve İKK’lar aracılığıyla sürekli gündeme 
getirilmesini istedi. Kentlerdeki doğal gaz uygulamalarına 
da değinen Hüseyin Hadımlı, farklı uygulamaların olma-
ması için Oda Bilgi Yönetim Sisteminin (OBYS) etkin bir 
şekilde kullanılması gerektiğini belirterek, “OBYS sistemi 
üzerinden gerek meslektaşlarımızı gerekse kentte yapıl-
makta olan işleri denetlemek mümkün. Önemli olan bu 
sistemi, bu altyapıyı bizim etkin kullanmamız” diye konuş-
tu. Denizli’de İş Bankası ve Dünya gazetesi tarafından bir 
etkinlik düzenlendiğini, bu etkinlikte Türkiye’nin kriz ön-
cesi ve şu anki durumunun kıyaslandığını anlatan Hadımlı 
şu bilgileri verdi: “Krizden önceki cari açığımız 13 milyar 
dolar, şu anki cari açığımız ise yıl sonu itibarıyla beklenen 
35 milyar dolar. Yatırımlara baktığınızda küçük bir kıpır-
danma görünüyor, işsizlik oranında da kâğıt üzerinde bir 
düşme görülüyor. Bu tablonun kriz öncesindeki tabloyla 

birebir örtüştüğünü birçok panelist ifade etti, gündeme 
getirdi ve Türkiye’ye son üç ayda giren sıcak para, 6 yıllık 
iktidar dönemindeki 3’er aylık periyotlarda baktığınızda, 
giren sıcak paraya göre oldukça fazla. Sıcak paranın sana-
yi yatırımlarına yönelmesi ise 7 yıllık dönemde yüzde 11 
olmuş. Bu da gösteriyor ki, kâr amaçlı bir sıcak para girişi 
var. Beklenen de Ocak-Mart 2011 döneminde yeni bir 
kriz ve enflasyonda artış.”

“UYGULAMALARDA YEKNESAKLIĞI 
SAĞLAMALIYIZ”
Samsun Şube Yönetim 
Kurulu Başkanı Kadir 
Gürkan, şubeler arasın-
da farklılıklar olmaması 
için standart uygulama-
lara geçilmesi gerekti-
ğini söyledi. Samsun’da 
yapı denetimin Ocak 
2011’de yaşanacağı-
nı kaydeden Gürkan, 
pilot bölgelerdeki uy-
gulamalara yönelik ça-
lışma yaptıklarını ifade 
ederek karşılaştıkları durumlara dair şu açıklamalarda 
bulundu: “Bakanlıktan yapı denetçisi belgesi almış bir 
üyemizin mekanik tesisat belgesi ve asansör mühendis 
yetki belgesi olmadığını gördük. Bunu havalandırma ve 
soğutma diye çoğaltabiliriz. Bunlar bizlerin artık ortak bir 
karar alıp, standart bir uygulamaya geçmemiz gerektiğini 
gösteriyor.” Uygulama farklılıklarına değişik illerde yapı-
lan enerji yatırımlarını örnek gösteren Gürkan, özellik-
le son yıllarda artan bu yatırımlara karşı bazı şubelerin 
hukuki süreç başlattığını; ancak bazı şubelerin ise sessiz 
kaldığını, kendilerinin Şube olarak Samsun’da yapılan bir 
yatırıma karşı hukuki süreç başlattıklarını anlattı. Bu du-
rumun kendilerini üyeler ve yerel yöneticiler karşısında 
zor duruma düşürdüğünü ve bu nedenle yeknesaklığı 
sağlamaları gerektiğini vurguladı. Oda politikalarına aykırı 
ve onaylanmayan süreçlerin tarif edilmesi ve standartlaş-
manın sağlanması gerektiğini işaret eden Gürkan,  Sam-
sun’da kimsesiz çocukların kaldığı yurtta çıkan yangını ör-
nek göstererek, “Bundan 4-4,5 ay önce devlete emanet 
edilmiş, bakıma muhtaç çocuklarımızın kaldığı bir yerde 
yangın çıktı. Yangında duman zehirlenmesinden dolayı üç 
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çocuğumuz öldü. Süreci öğrendiğimiz andan itibaren çok 
yakından takip ettik. Bilirkişinin MİEM eğitmenlerimiz-
den oluşmasını sağladık. Yangın Yönetmeliği’ne tamamen 
aykırı bir binada, devlete emanet edilen çocuklarımızın 
çok kötü ortamlarda barındırıldığını gördük. Şu anda da-
vanın açılmasını bekliyoruz. Ancak, benzer bir olay başka 
bir birimimizde görüldüğünde de aynı yaklaşımı görmek 
istiyoruz. Biz Oda politikaları doğrultusunda hareket 
ettiğimizden dolayı elbette gönül rahatlığıyla yapıyoruz; 
ama bunun bir standartlaşmaya gitmesini istiyoruz. Bu 
çalışmalar yerelde sadece bizim üzerimizde kaldığında, 
bizim sahip olduğumuz hukuki, teknik birimlerle yürütü-
lemiyor, sürdürülemiyor ve sonuca ulaştırılamıyor” diye 
konuştu. 

“MUHALEFET DOZUMUZU ARTIRMALIYIZ”
Mersin Şube Yönetim 
Kurulu Başkanı Naci 
Erçolak, Türkiye eko-
nomik anlamda krizden 
çıkmış gibi görünse de 
aslında krizin ve işsizliğin 
devam ettiğini, bunun 
da meslek alanlarını et-
kilediğini belirtti. Türki-
ye’de cari açığın artması, 
ekonominin dışa bağımlı 
olması ve ithalata dayalı 
yapı nedeniyle üretim 

yapılmadığını, bu durumun da makina mühendislerinin 
hak kayıpları yaşamasına yol açtığını ifade eden Erçolak, 
ekonomi kötü olduğunda uygulanan politikalar ve sosyal 
politikalar ne kadar iyi görünürse görünsün, kahraman-
lıklar yapılırsa yapılsın bunların hiçbirinin gerçek olmadı-
ğının aşikâr olduğunu savundu. Meslek alanlarına yapılan 
müdahaleler karşısında genel seçimlerin de yaklaşması 
nedeniyle muhalefet dozunun artırılması gerektiğini be-
lirten Erçolak şöyle konuştu: “Bunun en büyük yöntemi, 
tüm şubelerimizde olduğu gibi merkez alanlarımızdan ve 
merkez alanlarımıza gelecek siyasi ve ekonomi politikala-
rı geliştirerek muhalefet dozumuzun artırılması olduğunu 
düşünüyorum.” Mersin’de de yeni uygulamaya girecek 
yapı denetim konusunda Şube olarak sıkıntılar yaşadık-
larını dile getiren Erçolak, konuyla ilgili çalışmalarının de-
vam ettiğini söyledi. Doğal gaz konusunda farklı uygula-

malar olduğuna değinen Erçolak, Mersin’de doğal gazda 
elektronik ortamda mesleki denetime başladıklarını ve 
Doğal Gaz Danışma Merkezi kurduklarını açıkladı. 

“AR-GE KÜLTÜRÜ OLUŞTURMALIYIZ”
Konya Şube Yönetim Ku-
rulu Başkanı Mete Kalyon-
cu, ilk kez geçecek olma-
ları nedeniyle kendilerinin 
de yapı denetim konu-
sunda ciddi problemleri 
olacağını dile getirerek, 
“Bu konuda ilgili bütün 
şubelerde bir strateji 
oluşturulup, bir an önce 
uygulamayla ilgili şube 
müdürleri bazında Genel 
Merkez’de bir toplantı 
yapılmasını öneriyoruz” 
dedi. Oda bütçesinde AR-GE gelir ve giderleri adı altında 
iki kalem olduğuna dikkat çeken Kalyoncu, bugüne kadar 
bu kalemlerin hiç işletilmediğini, sadece İzmir Şube’nin 
hidrojen arabası yaptığını ve TÜBİTAK’ın düzenlediği 
HİDROMOBİL yarışmalarında üç yıldır birinci olduğunu 
anımsatarak, kendilerini kutladı. AR-GE çalışmalarının 
önemine dikkat çeken Kalyoncu, ülkelerin gelişmişliğinin 
ve firmaların büyüklüğünün AR-GE’ye yatırımları ile doğ-
ru orantılı olduğunu vurguladı. Bu nedenle AR-GE kültü-
rünü öğrenci üyelerden başlayarak bütün üyelere yaygın-
laştırmak ve geliştirmek gerektiğini vurgulayan Kalyoncu, 
“Özellikle de üzerinde durduğumuz yeni ve yenilenebilir 
enerji kaynakları konusunda, İzmir Şube örneğinde oldu-
ğu gibi çalışmaların yapılması gerektiğine inanıyorum. Bu 
bağlamda da biz Konya Şube olarak öğrenci üyelerimiz-
le birlikte bir güneş enerjisi arabası yapmayı planlıyoruz. 
Bu proje neticesinde elde edeceğimiz ürünün TÜBİTAK 
Formula-G yarışlarına katılmasını arzu ediyoruz. Bununla 
ilgili bütçe çalışması da yapılmış ve Genel Merkez onayı-
na sunulmuştur. Bu konuda kendilerinden destek bekli-
yoruz. Bu konuların önemli olduğuna inanıyorum ve bu 
tip çalışmaların çok büyük olmayan bütçelerle, öğrenci 
üyeler arasında şubeler bazında yarışmalar tertip edilmek 
suretiyle geliştirilebileceğini düşünüyorum. Bu kalemlerin 
artık çalıştırılması gerektiğine inanıyoruz” dedi. 
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“ÜLKEYİ PAYLAŞIM PLANLARININ SONUNA 
GELİNDİ”

Edirne Şube Yönetim 
Kurulu Başkanı Cumhur 
Pekdemir, krizin Edirne 
ve Trakya’yı da etki-
lediğini, “Yetmez ama 
hayır”cı olmaları nede-
niyle bir de “kırmızı böl-
ge krizi” yaşadıklarını ve 
iktidar tarafından ceza-
landırıldıklarını kaydetti. 
Yatırım yapılmadığını, 
bu nedenle krizlerle ba-
ğışık bir şekilde yaşama-
yı öğrendiklerini söyle-

di. “Açıkçası bizler tabiri caizse ölmüş eşek gibiyiz; ölmüş 
eşek de kurttan korkmuyor” diyen Pekdemir, kendile-
rinin de korkmadıklarını ve çalışmaya devam ettiklerini 
belirtti. Emperyalizmin ve kapitalizmin ülkeyi paylaşma 
planları olduğu uyarısında bulunan Pekdemir, ülkeyi pay-
laşma planlarının en büyük örneğini Trakya ve Marma-
ra’da gördüklerini, İKK ve Edirne Şube olarak kendileri-
nin de beş yıldan beri düzenledikleri etkinliklerle konuyu 
sürekli gündemde tutarak mücadele ettiklerini açıkladı. 
Bu paylaşımın önüne geçebilmek için bölgeye büyük fo-
toğraf olan Marmara’dan, daha sonra da Türkiye’den ba-
kılması gerektiğini savunan Pekdemir, “Birlik Başkanıma 
ben buradan yinelemek istiyorum; biz Marmara Bölge-
si’nde İstanbul, Edirne, Çorlu, Yalova, Kocaeli İKK’larının 
yapacağı genel bir toplantıyla bundan sonraki planla ilgili 
çalışmalar konusunda bir sıralama yapmamız gerekiyor. 
Hakikaten paylaşımın sonuna gelindi. Bir çevre planımız 
vardı, yok sayıldı, üstüne ‘revizyon’ adı altında yeni bir 
plan yapıldı, bu planla paylaşım had safhada. 6-7 yıl ön-
cesinde araziler el değiştirdi, şu anda bile el değiştiriyor. 
Çok hızlı bir şekilde Trakya’nın yerli çiftçisinin elinden bu 
topraklar çıkmak durumunda. Ergene Nehri kirli akma-
ya devam ediyor. Ergene, geçtiği bütün her yerde hayatı 
öldürüyor. Meriç Nehri’yle birleşerek Saroz Körfezi’ne 
dökülüyor, Saroz’da da kirlilik had safhaya geliyor saye-
sinde; ama alınan önlemler yok, yetersiz, çalıştırılmıyor” 
diye konuştu. 

“DİĞER ODALARIN DA 
KURUMSALLAŞMALARI SAĞLANMALI”
Kayseri Şube Yönetim 
Kurulu Başkanı Ali Al-
kan, Kayseri Şube ola-
rak kurumsallaşmasını 
tamamlamış şubelerden 
olduklarını ifade ederek, 
TMMOB’ye bağlı diğer 
odaların aynı kurumsal-
laşmayı sağlamamala-
rından kaynaklı sıkıntılar 
yaşadıklarını işaret etti. 
TMMOB Başkanı Meh-
met Soğancı’dan bu ko-
nuda çözüm üretmesini 
beklediklerini dile geti-
ren Alkan, aksi takdirde LPG sorumlu müdürlük konu-
sunda yaşadıkları sıkıntıların benzerlerinin yapı denetim 
sürecinde yaşanacağı uyarısında bulunarak şöyle konuş-
tu: “Yapı denetimi Türkiye genelinde Ocak ayı itibarıyla 
uygulanacak. LPG sorumlu müdürlükte Çevre, Petrol ve 
Kimya Mühendisleri Odası’ndaki kurumsallaşmamadan 
ve alınan kararların yerine getirilmemesinden kaynakla-
nan sıkıntılar, bundan sonraki süreçte yapı denetiminde 
ve benzer konularda da yaşanabilir diye düşünüyorum. 
Bu konularda hem Birlik olarak hem de diğer illerde güç 
birliği ve birliktelik sağlanarak ve bizlerin yaptığı örnek 
çalışmalar konusunda bilgilendirmeler yapılarak kurum-
sallaşma adına destek olunması gerekir.” Kayseri Şube 
olarak illerindeki diğer meslek odalarıyla aylık rutin top-
lantılar yaptıklarını açıklayan Ali Alkan, bazı odaların tem-
silciliklerinin ya da şubelerinin olmaması nedeniyle alına-
bilecek kararların alınamadığına dikkat çekti. 

“GÜNDEM HAZİRAN’DAKİ GENEL 
SEÇİMLER”
Zonguldak Şube Yönetim Kurulu Sekreteri Birhan Şahin, 
ülke gündeminin 2011 yılının Haziran ayında yapılacak 
olan seçimler, genel seçimlerdeki en büyük siyasi malze-
menin de yeni anayasa hazırlanması olduğunu ifade etti. 
12 Eylül’ün ürünü olan AKP’nin şu anki mevcut siyasi ik-
tidarının eşitlikçi, özgürlükçü, halktan ve emekten yana 
bir anayasa hazırlamasının düşünülemeyeceğini savunan 
Şahin, hazırlanacak yeni anayasada AKP’nin kendi oto-
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riter rejimini kurma, 
cemaat-tarikat ağla-
rıyla devlet aygıtının 
kuşatılması operasyo-
nunun bitirilmesi he-
define yönelik olacağını 
vurguladı. Bu nedenle 
“12 Eylül Anayasasına 
hayır” derken, mev-
cut siyasi yapılaşmanın 
getireceği önerilere 
de bu açıdan bakmak 
gerektiğine işaret eden 
Şahin, “Ülkede 30 yıl-
dır süren can yakıcı bir 

sorun var, Kürt sorunu var; ülkenin hem insan kaynakları-
nı hem de ekonomik kaynaklarını tüketmekte, insanların 
bir arada kardeşçe yaşama duygusunu zedelemektedir. 
Bu sorunun bir an önce barış içerisinde sonuçlandırılması 
gerekiyor. Yeni anayasanın toplumdaki en geniş mutaba-
katı sağlayacak şekilde oluşturulması, barışın ve çözümün 
anahtarı olarak görünüyor. Yine aynı şekilde çalışanla-
rın sendikalaşma, örgütlenme sorunlarının çözüldüğü, 
yeniden düzenlendiği, mevcut Siyasi Partiler Yasası’nın, 
Seçim Yasası’nın gözden geçirildiği bir yeni anayasa ül-
kenin hayrına olacaktır” dedi. Konuşmasında Şili’de yaşa-
nan maden kazasını da hatırlatan Birhan Şahin, madende 
mahsur kalan işçilerin 60 gün sonra yeni bir kuyu açılarak 
kurtarılmasına değindi. Karadon’da yaşanan grizu faciası-
nın ardından ise iki işçinin cesedinin hâlâ çıkarılamadığını, 
Karadon’da ise Şili’den farklı olarak ikinci bir kuyunun 
bulunduğunu, bu kuyunun sistemlerinin onarılıp suyun 
tahliye edilmesiyle işçilere ulaşmanın mümkün olduğunu 
açıkladı. Türkiye’de taşkömürünün üretildiği tek yerin 
Zonguldak olduğunu anımsatan Şahin, Türkiye Taşkömü-
rü Kurumu (TTK) yetkililerinin köklü bir madencilik gele-
neğine sahip oldukları iddiasını dillendirmelerine rağmen 
kuyunun açılması işini Çinli bir firmaya havale etmelerini 
eleştirdi. TTK’nın şu andaki mevcut yönetiminin iktidarın 
siyasi tercihleri nedeniyle akıldan ve bilimden uzak kadro-
lardan oluştuğunu, sıkıntının da buradan kaynaklandığını 
belirten Şahin, Makina ve Maden Mühendisleri Odası’nın 
teknik önerilerini kuruma ilettiklerini, olayın dışarıya iha-
le edilecek boyutta olmadığını vurguladı. 

“MÜHENDİSİN DEĞERİ DÜŞÜRÜLÜYOR”
Trabzon Şube Yö-
netim Kurulu Başkan 
Vekili Hamdullah 
Çuvalcı, Oda’nın top-
lumda çok iş yaptığını; 
fakat gündem oluştur-
ma konusunda zayıf 
kaldığını ifade etti. 
YÖK’e bir akademis-
yen olarak kendisinin 
de karşı olduğunu; 
fakat “YÖK’e hayır” 
denilirken bunun içi-
nin de doldurulması 
gerektiğini söyledi. 
Örnek olarak konten-
janların artırılmasını gösteren Çuvalcı, bölümlerde gece 
23.00’e kadar öğrenci eğittiklerini belirterek, fiziki me-
kânların ve altyapının son derece yetersiz olduğunu kay-
detti. Konuşmasında teknoloji fakültelerine de değinen 
Çuvalcı, bu fakültelerde uygulama mühendisi unvanının 
verildiğini, 25 yıl önce teknik öğretmenlerin içinde olan 
bir uhdenin bugün gerçekleştirildiğini dile getirdi. Çuval-
cı, “Helal olsun, başardılar. Öteki mühendisler ne olacak, 
teorik mühendis mi, onların durumu ne? O zaman labo-
ratuvarları kapatalım. Teorik mühendis-uygulama mü-
hendisi, yani bunu anlamak mümkün değil!” Bu konuda 
basını mutlaka bilgilendirmeleri gerektiğini vurgulayan 
Hamdullah Çuvalcı, gerekirse eylem de yapmaları çağ-
rısında bulundu. “Bu kadar mühendise bizim ihtiyacımız 
var mı?” sorusunu yönelten Çuvalcı, asgari ücretle çalışan 
mühendisler bulunduğunu dile getirerek, mühendisle-
rin artmasının toplumda değerin düşmesine yol açacağı 
uyarısında bulundu. Üniversitelerin laboratuvarlarının da 
yetersiz olduğunu belirten Çuvalcı, “Laboratuvarları na-
sıl yapıyor öğrenciler? 25-30 kişi geliyor bir grupta, ‘Ta-
mam çocuklar, görüyorsunuz görsel olarak.’ Hâlbuki amaç 
o mu? Kendisi yapacak deneyi; ama yapamıyor maalesef. 
Bu arada uzaktan eğitime de değinelim. YÖK duysa he-
men uygulamaya koyar, sakın dillendirmeyelim. Uzaktan 
eğitimle mühendislik olur mu arkadaşlar? Onlara sorar-
sanız, evet, doğru, güzel simülasyonlar var; koyarsanız 
oraya, çekme deneyini yaparsınız, kontenjan da süper 



D a n ı ş m a  K u r u l u  T o p l a n t ı s ı

18 bülten 150 
aralık 2010

artar. Yani, bunun sonu ve altyapısı yok. Geçen gün yeni 
kurulan bir üniversitede rektör bey diyor ki, ‘Efendim, 
‘biyo- engineering’ çok iddialı bir bölüm, disiplinler arası bir 
bölüm, bunu kurdum.’ ‘Hocam, güzel, peki sonra? Hani öğ-
retim üyesi, laboratuvar; hiçbir şey yok.’ ‘Hocam gelir, olur.’ 
Daha motor çalışmıyor, buhar gelmedi… Yani, bu şeyle 
hakikaten dağ taş makina bölümü oldu, kalite düşüyor. 
Bu konuda öncelikli olarak Oda görüşlerini YÖK’e ilet-
mek gerekir.” 

“ÜRETİME DESTEK OLUNMALI”
Antalya Şube Yönetim 
Kurulu Başkan Vekili 
Ümit Büyükeşmeli, 
yaşanan sorunların 
temelinin ülkemizde 
ve dünyada üretime 
destek verilmemesi 
olduğunu savunarak, 
üretime destek ve-
rilmesi durumunda 
birçok çalışmanın 
başarıya ulaşacağına 
inancını dile getirdi. 
Bölgelerinden verdiği 

örnekte mermer ocağı olmayan, mermer kesilmeyen dağ 
ve tepenin kalmadığını, çıkarılan mermerin de işlenme-
den ve hiçbir işleme tabi tutulmadan kesildiği gibi gemile-
re yüklenerek ihraç edildiğini anlatan Büyükeşmeli, aldığı 
bilgilere göre mermerin birinci aşama denilen bir işleme 
tabi tutulması durumunda ekonomik değerinin sekiz kat 
arttığını belirterek şöyle konuştu: “İkinci işlem denilen 
işleme tabi tutulsa, mermer üzerindeki ekonomi 16 kat 
artıyor. Aynı mermeri ülke olarak tekrar satın alıyoruz 
ve yaptığımız binalarda, konutlarda, turistik tesislerde bu 
mermeri kullanıyoruz. Bu acı bir örnek. Eğer bu mermer 
ülkemizde işlense, mermer işleyen makinaları üretece-
ğiz. Bu mermeri işleyen fabrikalarda, atölyelerde çalışan 
meslektaşlarımıza istihdam yaratacak. Tabii bu gibi birçok 
konu var. Üretime destek olmak çok önemli.” Teknoloji 
fakültelerini de aynı bağlamda değerlendiren Büyükeş-
meli, ülkemizde ara teknik elemana ihtiyaç duyulduğunu, 
bu amaçla endüstri meslek liseleri, teknisyen yetiştirmek 
üzere de teknik liselerin, teknik öğretim fakültelerinin ve 
eski adıyla erkek teknik yüksek öğretmen okullarının da 

bu liselere öğretmen yetiştirmek amacıyla kurulduğunu 
anımsatarak, “Plan ve program ara teknik eleman yetiş-
tirmek bu okullarda. Fakat bakıyoruz, bu fakülteleri tek-
noloji fakültelerine çevirerek pratik mühendis yetiştirme 
amaçlanıyor. Bunu anlamak mümkün değil. Benim de en 
büyük ağabeyim, erkek teknik öğretmen mezunu, teknik 
öğretmen, o dahi anlayamamış durumda. Öğretmenlik 
farklı bir şey, bu ülkenin öğretmene ihtiyacı var ve bunun 
yetişmesi noktasında şu anda büyük bir sıkıntı meydana 
geldi. Bu da ülkemizin sanayi üretiminin gelişmesine bü-
yük bir darbedir bana göre. Zaten şu anda endüstride, 
sanayide, üretimde yeterli miktarda ara teknik eleman, 
yetişmiş teknik eleman sıkıntısı var, bu önümüzdeki yıl-
larda daha da artacaktır” şeklinde konuştu.   

“10 YILIN STRATEJİK PLANINI YAPMALIYIZ”
İzmir Şube Yönetim 
Kurulu Başkanı Meh-
met Özsakarya, tek-
noloji  fakültelerinin 
Devlet Denetleme 
Kurulu raporunun 
bir uzantısı olduğunu, 
bu tür çalışmalarla 
TMMOB’deki taş gibi 
yapının, odaların yaşa-
ma ve dünyaya bakış 
açılarının delinerek 
bu yapıyı elde etme 
gayretleri olduğunu 
savundu. Mali Müşavirler Odası’nda yapılan değişiklik-
lerin Devlet Denetleme Kurulu raporunun paralelinde 
TMMOB’ye bağlı odalar üzerinde de yapılmaya çalışıldı-
ğına dikkat çeken Özsakarya, bu çalışmaların eksilmeden 
devam edeceği uyarısında bulundu. Altı ay sonra yapıla-
cak seçimlerde kendilerinin yaşama, dünyaya, çevreye ve 
insana dair yaklaşımlarını taşıyan kişilerin desteklenmesi 
ve özendirilmesi gerektiğini ifade etti. Oda’nın verdiği 
eğitimlerle enstitüye dönüşeceğini belirten Özsakarya, 
eğitimlerin çileli bir süreç olması nedeniyle kimsenin bu 
yükün altına girmek istemediğini, bunun altından ancak 
Oda’nın kalkacağını vurgulayarak ADR eğitimlerini ör-
nek gösterdi. İki gün süren bir ADR eğitimine 400 avro 
vererek katıldığını, hiçbir şey öğrenmeden çıktığını kay-
deden Özsakarya, “Çünkü oraya gittiğimde daha çoğunu 


